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Jegyzőkönyv

Készült: az 1997, december 8-án megtartott közmeghallgatásról

Jelen vannak: Cifka János, Farkas János, Fábián Jánosné, Juhász György, Kunsági László,
Dr,Pápai Péter, Rácz József, Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza
képviselők, Márki Ferenc jegyző,

a lakosság részéről: 35 fó,

Napirend:
1.1 Községpolitikai feladatok 1997, Évi teljesitésének értékelése, 1998. Évi

célkitűzések értékelése,
Előadó: Farkas János polgármester

Farkas János polgármester üdvözölte a megjelenteket, majd ismertette a napirendben foglalt
előtetjesztést (mellékelve),

Hozzászólások:

Kozma Ferencné - elég kevesen vagyunk, tavaly többen voltunk, Szeretné megköszönni a
Kölcsey utca köves útját. Sok dicséretes dolgot csinált az önkormányzat.
Szeretné viszont megjegyezni, hogy a nyilvános telefonok gyakorta rosszak.

Rózsavölgyi István - hirdető tábla kihelyezését igérték már az elmúlt közmeghallgatáson, de a
mai napig nem került felállitásra a Köztársaság út sarkán,
- a Kölcsey utca kimért építési telkeínek tulajdonosai nem törődnek telkeikkel, azok
elhanyagoltak, gazosak,
- a Kajászó-i út vizelvezetése nem teljes, a megkezdett munka nincs befejezve, mert az arról
folyó viz továbbra is az úttesten folyik,
- a Rákóczi út telkei mögöttí övárok mindenféle szeméttel, trágyával van tele, Ezt a viz a
Köztársaság utcába viszi le,
- az utak kátyúzási módszerei kivánni valót hagynak maguk után,
- az állattartás szabályozott e ?

K1ucsik János - a kertészek gyakran égetik el a fóliát, bűzzel elárasztva a környéket.

Piláth János - szabályozni kellene az égetést úgy, hogy szombat vasárnap erre ne kerülhessen
SOf,

- a község fejlődését töretlennek, jó irányúnak tartja,
- nem érti a falültetés során felvetődött gondokat. Csak úgy pusztulhatnak ki a fák, ha rosszul
ültették őket, vagy ha nem locsolják rendszeresen, Már egyszer felajánlották a nyugdíjasok
segítségét a faültetésekhez, amit most megismétel.
- a falumúzeum megteremtését jónak tartja, annak kialakítását szorgalmazza, de a tervezett
több mint 100 m2-t kicsinek tartja,



Sztyéhlik István - az önkormányzat az emberekért nem tesz semmit. Sok a látványosság, kevés
a tartalom. Nem múzeumra van szükség, hanem idősek otthonára.
Emléktábla avatását tartja szükségesnek a művelődési ház falán, amely Podhradszki lelkésznek
állítana emléket, akinek köszönhető, hogy a falu ,,hangya" épületekkel, ezáltal középületekkel
rendelkezik.

Kiss Miklós - a nyilvános telefonok meghibásodását kritikusnak tartja. A lakása előtti buszváró
közvilágítási lámpával nincs kivilágítva, a buszváró és a járda nincs járdával összekötve,
balesetveszélyes.

Báhidszki Mónika - Hangya sor fásítása, a fakívágás szabályainak ismerete (kiserdei
falopások),
- a falu központi parkjában épülnek e új utak, kerül e oda gyermek játszószer,
- emeletes ház tatarozásához a talajvíz elleni szigetelés hozzátartozik e,
- a Cifra pince miatti gépjármű forgalom lezárás végleges e,
- Hangya sor csatomázásban ők is érintettek, hogyan történik a szennyvíz mérése,
- az önkormányzat fénymásolója használható e mások igényének kielégítésére,
- az iskolai számítógépeken szeretne gyakorolni, lehet e,
- gyermek játszótér kialakítása máshol is a faluban,
- lehet e az iskola udvaron lévő játékokon játszani,
- veszélyes hulladékok gyűjtésére van e terv,

Farkas János polgármester válaszában elmondja:
- a hirdető tábla készen van, de még nem volt idő a felállítására,
- a rossz telefonok miatt a MATÁV felé intézkedünk,
- a vizrendezés nem befejezett még a Köztársaság utcában sem, egyenlőre ennyire jutottunk,
- az égetés szabályaira a tűzrendészet szabályai vonatkoznak, amit alapvetően mindenkinek
ismerni kell. Rendeleteink nem szabályozzák a tűzgyújtást. Van akí csak hétvégét tudja elégetni
az égetni valóit, annak nem jó a hétvégi tilalom. Ha nem vizes, bűzös anyagot égetnének,
akkor a tüzeléssel nem is volna baj. Műanyagot a kertészeknek sem szabad égetni és ők ezt
tudják.
- a múzeum alapterülete nem, ennél nagyobb a meglévő helyen nem is alakitható ki. Bízzunk
abban, hogy ezt is sikerül kiépíteni, mert a bekerülési költség meghaladja a 4 millió forintot.
- önkormányzatunk nem a látszatra törekszik, hanem mögötte tartalmas munka van. Idősek

otthonának lehetősége fel sem merült bennünk, mivel erre igény eddíg nem jelentkezett. Azért
mert vannak idős emberek, nem biztos, hogy idősek otthonát kell a részükre kialakítani, amit
senki sem vesz igénybe, vagy csak egy-két ember. Az intézmény alakításának fenntartásának
vannak szabályai. Szerencsére a faluban élő idős emberek nem elhagyatottak, gondozásuk,
ellátásuk megoldott. Adott esetben a szükséges segítséget mindenkinek meg tudjuk adni.
- a Hangya sor fásítására az utca kialakulása után kell sort keritenünk, az utcai fák kivágására
engedély szükséges,
- a falu központjában lévő park kész, oda sem másik gyalogút, gyermek játszó eszköz (nem
játszótér) nem kerül.
- az emeletes ház tatarozását szakemberek végzik, a szigetelés megjavitásával egyidejűleg,

- a Somogyi B. utcában lévő útlezárás mindaddig véglegesnek mondható, amilg kellő anyagíak
biztosításával a pince megerősítése meg nem történik.
- gyermek játszóterek kialakítását nem tervezzük, de szülői kezdeményezésre, az arra alkalmas
helyek kijelölésével van lehetőség kisebb játszóterek kialakítására ís,



- a szennyvíz mérése ma még igen költséges, ezért a szennyvíz dijnak alapja az ingat1anra
befolyt vizmennyiség. Ha valaki külön vizmérőt épit ki a nem kommunális vizfogyasztásának,
akkor lehet olcsóbb is. Ez azonban még a jövő zenéje.

Márki Ferenc jegyző válaszában elmondja:
- a Rákóczi utcai övárok állagát ellenőriztetni fogjuk,
- ismerteti az állattartás szabályait,
- a buszváró megvilágított a másik oldalon lévő közvilágítási lámpával. A buszvárók
megvilágítása a faluban sehol sincs megoldva, de sehol sincs vak sötét, ami e buszváróban
probléma az a járdával való összeköttetés hiánya.
- fénymásoló használatára csak szívességi alapon van lehetőség. Gyakori másolásokat, üzleti
vállalkozásokat támogatni nem tudunk, erre sem időnk, sem gépi kapacitásunk nincs.

Fábián Jánosné - az iskola udvaron lévő játékokat az iskolás gyerekek használhatják, amikor
iskolában vannak, egyéb alkalmakkor az iskola udvaron senki sem tartózkodhat, aminek
biztonsági okai vannak.
A számítógépek használatára egyenlőre nincs lehetőség, azt tanórában a gyerekek
használhatják.

Tóth Gábor - a posta helyzete (kicsisége, a kiszolgálás minősége) mikor változik?
- az önkormányzat tervezi e rendeletében a veszélyes hulladékok elégetésére vonatkozó tiltás
bevezetését ?

Citka János - a veszélyes hulladékok gyűjtésére, égetésére, tárolására, kezelésére vonatkozóan
helyi rendelet megalkotását nem tervezzük. Az erre vonatkozó szabályokat törvény
tartalmazza, annál jobbat mi sem tudunk alkotni.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a posta helyzetének megváltoztatására
tárgyalásokat kezdeményeztünk a Budapest-vidéki Postával. Az eddigi tárgyalások során addig
jutottunk, hogy új posta építésére reális lehetőség nincs. Új posta kialakitása csak másik
bérleményben képzelhető el, aminek keressük a lehetőségét.

Több hozzászólás nem volt a polgármester megköszönte az aktív részvételt, a
közmeghallgatást befejezettnek nyilvánitotta.
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jegyző polgármester


